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przez senatora W³adys³awa Ortyla
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w dniu 9 kwietnia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Szanowna Pani Minister!
Zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cym oœwiadczeniem senatorskim.
Dnia 17 wrzeœnia 2009 r. wesz³o w ¿ycie rozporz¹dzenie ministra pracy i polityki spo³ecznej z 20 sier-

pnia 2009 r. w sprawie szczegó³owych warunków odbywania sta¿u przez bezrobotnych (DzU nr 142, po-
zycja 1160). W tym rozporz¹dzeniu wprowadzono zmiany istotne z punktu widzenia organizacji
pozarz¹dowych w zakresie odbywania tam sta¿u przez osoby bezrobotne. Chodzi mianowicie o §2 ust. 1
przedmiotowego rozporz¹dzenia, który stanowi, i¿ u organizatora sta¿u, który nie jest pracodawc¹, sta¿
mo¿e odbywaæ jednoczeœnie jeden bezrobotny.

To ograniczenie uznajê za niezwykle restrykcyjne dla sektora organizacji pozarz¹dowych. Nale¿y za-
uwa¿yæ, i¿ organizacje po¿ytku publicznego dzia³aj¹ bardzo aktywnie w obszarach swojej specyfiki.
Przyczyniaj¹ siê do pozytywnych zmian prawa, podejmuj¹ wiele dzia³añ wspieraj¹cych ró¿ne grupy spo-
³eczne, wspieraj¹ administracjê zarówno na szczeblu lokalnym, jak i pañstwowym.

Nale¿y przy tym podkreœliæ, i¿ stowarzyszenia te bardzo czêsto dzia³aj¹ opieraj¹c siê na pracy osób,
które widz¹c takow¹ potrzebê anga¿uj¹ tam swój wolny czas, a niejednokrotnie równie¿ w³asne œrodki
finansowe. Trzeba zaznaczyæ, i¿ przyjêcie sta¿ysty czêsto jest dla takiego podmiotu koniecznoœci¹
i w praktyce wi¹¿e siê ze znacznym rozszerzeniem dzia³alnoœci. Dziwi zatem istotne ograniczenie ze
strony ministerstwa do tylko jednej osoby bezrobotnej w organizacji non-profit, zw³aszcza i¿ organizacje
te, jak ju¿ wczeœniej wspomnia³em, w sposób istotny pomagaj¹ administracji pañstwowej i samorz¹do-
wej w rozwi¹zywaniu problemów spo³ecznych i ekonomicznych.

W zwi¹zku z tym pragnê zapytaæ Pani¹ Minister o podstawê tak restrykcyjnych ograniczeñ w stosun-
ku do podmiotów sektora organizacji pozarz¹dowych. Proszê równie¿ o informacjê, czy w zwi¹zku z t¹
sytuacj¹ ministerstwo planuje dokonanie zmian w obowi¹zuj¹cych przepisach.

Z powa¿aniem
W³adys³aw Ortyl




